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L’Institut Català de la Salut (ICS)
no podrà tancar cap Centre d’A-
tenció Primària (CAP) del Vallès
Occidental a l’estiu sense nego-
ciar-ho abans amb els ajunta-
ments afectats. Així ho estableix
una resolució presentada per
ICV-EUiA i aprovada pel Parla-
ment. D’aquesta manera, l’ICS es-
tarà obligat a consensuar amb les
administracions locals qualsevol
alteració del servei sanitari que
s’ofereix als ciutadans.

La proposta, que havia estat
presentada l'estiu passat, sorgia de
les queixes per la decisió presa el
juny de 2013 per part de l'ICS de
tancar el servei d'atenció bàsica sa-

nitària durant el mes d'agost a
partir de les tres de la tarda a tots
els seus CAP del Vallès Occiden-
tal. La mesura va reduir substan-
cialment l'horari habitual dels
centres sanitaris, que la resta de
l'any tanquen a les nou del vespre.

El defensor de la proposta a la
Comissió de Sanitat a la cambra
catalana, el diputat Joan Mena,
recorda que a les ciutats “la gent
ja no marxa durant l’agost com
anys enrere, de manera que no  es
pot deixar els ciutadans sense
servei sanitari”. En aquest sentit,
considera que “els ajuntaments
són les administracions que co-
neixen de primera mà la realitat
i les necessitats dels habitants, per
això han de ser ells els que ga-
ranteixin que es cobreixen al cent
per cent les necessitats sanitàries
dels ciutadans. 

Tot i que els ecosocialistes s’han

mostrat satisfets amb aquesta
aprovació, Mena reconeix que es
tracta “d’un acord de mínims”, ja
que els ecosocialistes apostaven per
vetar el tancament de qualsevol
CAP, però han hagut de cedir per
aconseguir el suport de CiU.

L’ICS NO HI VEU INCONVENIENTS
L’Institut Català de la Salut no veu
cap inconvenient en haver-se de
reunir amb els responsables dels
ajuntaments del Vallès Occiden-
tal per arribar a acords sobre els
serveis sanitaris dels diferents
equipaments. 

En un comunicat, l’ICS asse-
gura que encara no s’ha posat a
treballar en la planificació de l’a-
tenció sanitària de cara a l’estiu vi-
nent, de manera que ara per ara
no se sap si farà falta repetir el tan-
cament d’alguns CAP o fer algu-
na redistribució dels recursos.

No tancaran sense permís
» L’ICS haurà de negociar amb els ajuntaments del Vallès Occidental el tancament estiuenc dels CAP

» Les negociacions entre Salut i els ajuntaments es portaran a terme en els pròxims mesos

Pamela Martínez
VALLÈS OCCIDENTAL

REDACCIÓ4De seguida que es
va saber que alguns centres d’a-
tenció primaria dels diferents
municipis del Vallès Occidental
tancarien les seves portes o re-
duirien el seu horari d’atenció,
els ciutadans de Cerdanyola,
Barberà i Ripollet van sortir al
carrer per mostrar el seu des-
acord.

Aquesta retallada als centres
de salut només es va portar a
terme durant el mes d’agost,
però les protestes veïnals s’han
succeït fins a l’aprovació de la
proposta que obliga l’ICS a ne-
gociar amb els ajuntaments
qualsevol alteració dels serveis

sanitaris que s’ofereixen als ciu-
tadans de tots els municipis va-
llesans.  

Les diferents associacions
de veïns  han mostrat la seva sa-
tisfacció amb l’acord aconse-
guit al Parlament de Catalunya
i asseguren que “la lluita dels
ciutadans ha donat els seus
fruits”. 

Des de la federació Associa-
cions de Veïns veuen l’obligació
de negociar com un primer mo-
viment en positiu, després de
mesos de retallades, així com
una oportunitat perquè les ad-
ministracions locals actuïn per
millorar la sanitat pública.   

La lluita dels veïns 
ha donat els seus fruits

La Generalitat no podrà alterar els serveis sanitaris sense negociar-ho abans amb els ajuntaments vallesans. Foto: P.M.
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Encara no està tot dit pel que fa
a la possible construcció del
macro centre comercial de Cer-
danyola. Cada dia que passa
sorgeixen noves dades, mentre
les administracions es veuen
obligades a desmentir les dife-
rents informacions publicades.

Fa unes setmanes el diari
Expansion afirmava que el grup
australià Westfield havia co-
municat a la Generalitat que es-
tava interessat a instal·lar-se en
terrenys del Centre Direccional
de Cerdanyola per fer un com-
plex no només comercial, sinó
que també inclouria elements
d’oci i hostaleria. Només un
dia abans, l’agència immobi-
liària Engel&Völkers oferia una
parcel·la de 88.500 metres qua-
drats de sòl, amb una edifica-

bilitat de 207.250 metres qua-
drats de sostre per ús de centre
comercial a Cerdanyola. L’A-
juntament posava el crit al cel,
demanava explicacions i tor-
nava a enfrontar-se amb la Ge-
neralitat.

De moment, l’Incasol ha as-
segurat en un comunicat que no

ha engegat cap procés de co-
mercialització sobre els terrenys
del Centre Direccional i que
en el nou plantejament, el qual
s’aprovarà provisionalment en
els pròxims mesos, “les super-
fícies destinades a cada activi-
tat no han patit cap tipus de
modificació”.  

Terrenys on s’ubicaria el possible centre comercial. Foto: Arxiu

Continua la polèmica 
pel possible centre comercial
» Un inversor australià ha mostrat el seu interés pel projecte
» L’Incasol assegura que no ha comercialitzat els terrenys 

La UAB, contra el
malbaratament alimentari

RESIDUS4Cada català malba-
rata més de 100 quilos de men-
jar a l’any. Per aquest motiu,
una quinzena d’entitats i em-
preses han presentat a Barce-
lona el manifest Prou Malba-
ratar Aliments. La proposta
ha estat impulsada conjunta-
ment per la Universitat Autò-
noma de Barcelona (UAB) i la
Plataforma per l’Aprofitament
dels Aliments. 

Es tracta d’una iniciativa
pionera a l’Estat espanyol que
ajunta tots els agents de la ca-
dena alimentària (agricultura,

indústria agroalimentària, dis-
tribuïdors, consumidors, ad-
ministracions i entitats socials)
per lluitar contra el malbara-
tament dels aliments. 

Segons el vicerector de Re-
lacions Institucionals i Territori
de la UAB, Manel Sabés, el do-
cument “és un manifest de pro-
pòsits” i el seu esperit no és no-
més que el signin represen-
tants de tota la cadena alimen-
tària i que puguin sumar-s’hi de
nous, sinó que “cadascú en el
seu àmbit faci un compromís
amb la iniciativa”.

Cerdanyola i Ripollet uneixen
forces a la marxa contra l’atur

VALLÈS4L’Assemblea d’Atu-
rats de Cerdanyola-Ripollet es
va sumar a la marxa al Parla-
ment contra l’atur, la precarie-
tat laboral i les polítiques im-
pulsades des de la Unió Euro-
pea, el govern central i la Ge-
neralitat que es va portar a
terme el passat dijous.

Els impulsors de la protes-
ta remarquen que les polítiques
que s’estan realitzant des de les
diverses administracions no-
més fan que aprofundir en la
desigualtat, la pobresa i l’ex-
clusió social. Així, Manel Na-

varro, de l’Assemblea d’Atu-
rats Cerdanyola-Ripollet, in-
dica que s’està arribant a si-
tuacions de beneficència into-
lerables.

La Marxa va sortir a les deu
del matí des de Montcada i
Reixac i va arribar al Parlament
de Catalunya, on es va ajuntar
amb dues més, convocades al
Baix Llobregat i al barri barce-
loní de Nou Barris. 

Durant el recorregut es van
realitzar diferents actes de so-
lidaritat amb treballadors d’em-
preses que estan en lluita.

Cerdanyola tindrà una oficina
dels nous tributs de Catalunya

TRIBUTS4Cerdanyola és una
de les poblacions que compta-
rà amb una oficina de Tributs
de Catalunya, la xarxa resultant
del conveni firmat entre l'A-
gència Tributària de Catalunya
(ATC) i les quatre Diputacions
catalanes. 

L'objectiu és oferir un servei
de finestreta única en el que su-
posa un primer pas d'un nou
model de gestió tributària. L'o-
ficina cerdanyolenca estarà si-

tuada a l'Organisme de Gestió
Tributària (OGT), al carrer d'Al-
timira 48, i l'horari serà de
8:30 a 14:00 hores.

El primer pas de la futura
Hisenda catalana s'ha presen-
tat amb una xarxa de 53 ofici-
nes, que arribaran a les 152,
amb 1.399 treballadors. A la co-
marca del Vallès Occidental
només hi haurà oficines als
municipis de Cerdanyola, Rubí
i Sant Cugat.

Redacció
CERDANYOLA

Vallès Occidental | Tot a punt per al Dia de la Dona
El Vallès Occidental ja ho té tot a punt per celebrar el Dia Internacional de la Dona. Una 
jornada que enguany arriba plena de reivindicacions, des de les manifestacions a tots els 

municipis per la igualtat de les dones fins a les conferències sobre el perjudici de la nova llei
de l’avortament que es farà Barberà. I tot això acompanyat de diferents activitats lúdiques.
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La Diputació de Barcelona està
impulsant el Pla de Reactivació
Econòmica, dotat amb 40 mi-
lions d’euros, l’objectiu del qual
és afavorir la realització d’in-
versions que dinamitzin a curt
termini l’activitat econòmica i
desenvolupin actuacions que in-
cideixin directament en el man-
teniment i creació d’ocupació a
l’àmbit local.

D’aquesta manera es pretén
pal·liar els efectes negatius de la
manca d’actuació dels governs
locals a causa de la crisi econò-
mica que ha provocat un incre-
ment de la taxa d’atur i el pro-
gressiu empobriment de moltes
famílies.

Les inversions que s’incenti-
vin en el marc d’aquest pla tam-
bé s’articulen amb la voluntat de
procurar un desenvolupament
econòmic sostenible i territo-

rialment equilibrat, tot afavorint
aquells municipis més petits o
que es trobin més allunyats del
nucli metropolità, sense perdre
de vista les necessitats de cada te-
rritori i l’orientació dels ens lo-
cals cap a la millora de la quali-
tat de vida de les persones.

Durant l’acte de presentació
del Pla de Reactivació Econò-
mica, el president de la Diputa-
ció de Barcelona, Salvador Es-
teve, va explicar que l’objectiu de
la corporació és “dinamitzar les
economies locals i generar ocu-
pació de proximitat, amb la vo-

luntat de donar una empenta
més als governs locals i així
pal·liar els efectes de la crisi”.

Un objectiu que va compar-
tir Ferran Civil, vicepresident
primer de la Diputació i res-
ponsable de l’àrea de Desenvo-
lupament Econòmic, el qual va
detallar que, en el cas de l’àmbit
d’actuació centrat en els Plans lo-
cals d’ocupació, aquests “no re-
quereixen cofinançament per
part dels ens locals destinataris
i, per tant, la Diputació de Bar-
celona cobreix el 100% de les
despeses elegibles”.

Per la seva banda, el vice-
president tercer de la Diputació
i responsable de les àrees de
Territori i Sostenibilitat i Coo-
peració Local, Joaquim Ferrer,
va recalcar que les altres dues lí-
nies d’actuació també responen
a la necessitat de crear un im-
pacte social i econòmic “ja que
generaran més de 600 actua-
cions i això significarà que entre
700 i 3.000 persones trobaran
feina a empreses locals”. 

40 milions per reactivar l’economia
» La Diputació de Barcelona impulsa el Pla de Reactivació Econòmica per fomentar l’ocupació
» Fins a 3.000 persones podran trobar feina a través d’aquest pla centrat en l’àmbit local

Redacció
CERDANYOLA

ECONOMIA4 Els 40 milions
d’euros es distribuiran en tres
grans àmbits. Concretament, 20
milions serviran per finançar
Plans locals d’ocupació que pro-
moguin  la contractació laboral
de persones aturades per a la re-
alització d’actuacions de caràcter
temporal i d’interès general.

En segon lloc, 10 milions es-
taran destinats a la reforma, re-

habilitació, restauració i mante-
niment d’elements constitutius
del patrimoni singular del terri-
tori. I en tercer i últim lloc, els 10
milions restants serviran per fo-
mentar el manteniment i la mi-
llora dels camins dels ens locals
de la província de Barcelona per
tal de garantir l’adequada con-
nexió entre nuclis urbans i pro-
curar l’accés als indrets d’interès.

Tres grans àmbits d’actuació

Salvador Esteve:

“Volem donar una

empenta més als

governs locals”

Ferran Civil (esquerra), Salvador Esteve (centre) i Joaquim Ferrer (dreta), presentant el Pla de Reactivació Econòmica. Foto: Diputació de Barcelona

Precedents | Pla d’Urgència Social
La Diputació també va posar en marxa fa mesos un Pla d’Urgència Social per atendre aquelles 

persones que estan patint més greument les conseqüències de la crisi. Concretament, hi va destinar
una partida de 30 milions d’euros que han servit i serviran per fer front a situacions d’urgència i de

risc d’exclusió social i assegurar que els Ajuntaments les puguin cobrir degudament.
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Actualitat a la xarxa

Un diari plural Un diari participatiu

@PepPrieto: Escoltant el Montull i veient el
fèmur del Millet, aquests dos mereixen una
"sitcom". Faria més riure que "Cómo conocí a
vuestra madre".

@albert08950: Tal com està la Casa Reial
i la política, gairebé seria millor que el
Carnestoltes regnés tot l'any. O ja és això el
que passa? #carnaval.

@pmojedano: Rajoy és un irresponsable. Si
no és capaç de trobar una via de solució per
al tema català que no sigui dir NO, ha de
plegar. És la seva obligació.

És una vergonya en majúscules el
maltractament que pateix la línia
del ferrocarril convencional Fi-
gueres, Portbou, Cervera de la
Marenda. No és només el fet de
patir un tracte irresponsable del
Ministerio de Fomento contra la
mobilitat sostenible ferroviària a
l’Alt Empordà, sinó que la cosa va
molt més enllà: la situació actual
d’abandonament de la zona és un
autèntic atac, una estocada de
mort, contra l’equilibri territorial.

Aquesta actitud d’oblit de les
administracions superiors, unit
a la impotència dels ajuntaments
de la zona i dels polítics locals i
comarcals de l’Alt Empordà, no-
més ens pot portar a una situació
d’incertesa màxima, que molt
aviat podria convertir-se en quel-
com caòtic i irreversible: l’èxode
rural, l’abandonament progres-
siu dels pobles i viles i el fet que la
majoria de gent de la contrada
(per raons d’estudis, de feina o de
manca de serveis públics) hagin
d’anar a viure (millor dit, a mal-
viure) a Figueres, Girona, Barce-
lona o rodalia. Què sàpiguen els
nostres responsables polítics
(amb una mobilitat blindada)
que la gent d’aquest territori
també són ciutadans europeus i
es mereixen poder fer un trajecte
de Barcelona a Figueres decent-
ment com la resta. 

4Europeus?
per Josep M. Loste

No serà gens estrany que, en una
pròxima convocatòria d’elec-
cions al Parlament de Catalunya
(si és que aquesta es dóna mai
més en el context autonòmic), el
PSC desaparegui del mapa defi-
nitivament com a tal, perquè
l’ala catalanista, amb els mem-
bres del sector crític Avancem
inclosos, possiblement recalarà
en la Nova Esquerra de Mara-
gall, o en una formació socia-
lista catalanista de nova planta.  

Ja fa mesos que el PSC està
contribuint a inflar aquest
monstre polític anticatalà en
una trajectòria  increïble i des-
concertant, i, d’altra banda, els
sectors més espanyolistes no
amaguen el seu desig de recon-
versió en la marca PSOE. La
falta de respecte del PSC cap als

seus electors en rebutjar al Con-
grés espanyol el procés sobira-
nista català denota la deriva es-
panyolista que va posar de
manifest la seva direcció en ac-
ceptar una supeditació ridícula
al radicalisme d’un partit com
UPyD, que només té 5 diputats. 

Això és del tot inacceptable,
a més d’una vulneració del
compromís adquirit en el seu
programa electoral. Que un
partit com el de Díez pugui ar-
ribar a condicionar d'aquesta
manera els dos grans grups
parlamentaris espanyols mos-
tra la confusió en què viuen po-
pulars i socialistes, i que el pro-
jecte espanyol cada dia que
passa està més liderat per l'ex-
tremisme, la involució i la re-
centralització.

#NoNoNo#NoS’hoCreuNingú

4La fi del PSC
per Santi Capellera

#Carnaval

publicitat 619 13 66 88
amb el suport de:

La pressió interna que han estat
fent en els darrers mesos molts
quadres intermitjos i alts diri-
gents de CDC sobre UDC ha co-
mençat a donar alguns fruïts.
Recentment, en el Congrés ex-
traordinari d’UDC, el candidat
número 1 d’aquesta formació
per a les europees, preferit de
Duran i molt integrat en la di-
nàmica del PP a Europa, Salva-
dor Sedó, ha renunciat a repetir
en el privilegi. No sense denun-
ciar molts atacs, i a contracor,
però hi ha renunciat. El candi-
dat serà Francesc Gambús, qui
de moment desenvolupa el càr-
rec de director general de Rela-
cions Exteriors del Govern de
Catalunya.

Sedó no tenia cap tipus de
relació amb Ramon Tremosa
(CDC). UDC comparteix grup
amb el PP, malgrat haver-se
presentat en la mateixa llista
amb CDC (i PNB), i la necessi-
tat que CiU arribés a les euro-
pees sense trencar-se, per la
pressió del procés, feia estricta-
ment necessari algun gest per
arribar a repetir la necessària
entesa. Finalment Duran ha
cedit per primer cop a la pres-
sió. A CiU saben que la clau per
seguir governant està en man-
tenir el màxim de temps possi-
ble la federació unida, i per això
les dues forces de la federació
són molt conscients de fins on

poden arribar a tensar la corda.
En aquest sentit, qui sempre en
sortirà malparat és el que té
menys força, com s’ha vist avui.
De presentar-se CDC i UDC en
dues llistes separades a les eu-
ropees, els resultats per uns i
per altres podrien haver estat
nefastos.

Els que ja veurem final-
ment com acaben són els del
PSC de Navarro, que ha hagut
de sortir al pas de les crítiques
per la votació de fa dos dies
contra el procés sobiranista en
què van secundar una moció
d’UPyD. Pressionats, ahir van
sortir a dir que en realitat no
volien donar suport a UPyD, i
que han pactat amb el PSOE
que mai més ho tornaran a fer.
Allò del “lo siento, no volverá a
ocurrir” del rei espanyol i a toro
passat. De vegades la política
recorda el pati d’una escola. De
fet, no és la primera vegada que
sentim aquesta excusa infantil
en boca del PSC. El 19 de juliol
del 2012, la filial del PSOE a
Catalunya votava al Congrés a
favor del corredor central, i
poca estona després quan tot-
hom se’ls havia tirat ja a sobre
–com ara– se n’intentaren des-
dir dient que s’havien equivo-
cat de botonet. Ja té nassos.
Més tard vam saber que, com
aquest dijous, les llàgrimes
eren de cocodril.

per Oriol Jordan

4Les llàgrimes de cocodril
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El curs vinent l’escola Carles
Buïgas i l’escola Serraperera
tindran una línia de P3 menys.
Així ho ha comunicat la regi-
dora d’educació, Maria Reina,
al Consell Escolar Municipal.
Malgrat això, segons estableix
un acord de l’Ajuntament de
Cerdanyola i el departament
d’Ensenyament de la Generali-
tat de Catalunya, totes les es-
coles de la ciutat tindran ofer-
ta educativa de P3 durant el
pròxim curs. 

La regidora d’Educació as-
segura que el motiu del tanca-
ment d’aquestes línies es deu a
una baixada de la natalitat i, per

tant, a una disminució de la de-
manda de places en aquestes
escoles, i afegeix que en el seu
moment “les escoles locals van
arribar a l’acord de defensar els
projectes educatius de la ciutat
amb una idea de tancament de
línies si era necessari, per poder
mantenir oberts tots els centres
de la població”.

Segons Reina, “la reducció
de línies és una competència de
la Generalitat i fins que aques-
ta no ha fet la seva planificació,
no ho hem pogut comunicar a
la ciutadania”. 

La regidora destaca que la
baixada de la natalitat a la ciu-
tat és molt similar a la de la res-
ta de Catalunya per al pròxim
curs. No obstant això, el segui-
ment mensual que fan del pa-
dró indica que per al curs 2016-

2017 hi haurà un repunt de la
demanda de P3, cosa que fa ne-
cessari mantenir almenys una
línia a cada escola.

LA INDIGNACIÓ DELS PARES
L’AMPA de l’escola Carles Buï-
gas acusa el govern municipal
de manca de participació i
d’haver informat del tancament
de línies pocs dies abans de l'i-
nici de les preinscripcions es-
colars.

La presidenta de l’AMPA,
Yolanda Ordóñez, afirma que
tot i que entén que el motiu si-
gui la baixada de la natalitat,
pensa que “hi ha altres solu-
cions com una baixada de les
ràtios a tots els centres escolars
locals o desconcertar línies als
centres concertats que en tenen
tres”, conclou.

Una imatge d’arxiu de l’escola Carles Buïgas. Foto: Google Maps

Dues escoles de la ciutat
perden una línia de P3 

» Els centres afectats són el Carles Buïgas i el Serraperera
» Els motius són demografics i no suposaran la perdua de cap col·legi 

Les Dames dels cignes 
tornen al Museu d’Art 

ART4El vitrall de Les Dames
dels cignes ja està restaurat i
col·locat al Museu d’Art de Cer-
danyola. Es tracta del segon
dels vitralls de Les Dames de
Cerdanyola que s’ha encarregat
de restaurar el taller JM Bonet.
El tercet vitrall integrant d’a-
quest tríptic, i el que es troba en
millor estat, encara haurà d’es-
perar uns mesos per ser reha-
bilitat.

Les principals actuacions
que han portat a terme els res-
tauradors d’aquesta peça han
estat la neteja dels vidres que fa
revifar els colors i la millora de

l’estructura de plom que aguan-
ta els vitralls.

Les Dames de Cerdanyola
es van instal·lar al que alesho-
res era la casa d'Evarist López
el 1910, però els restauradors
creuen que l'estat actual dels vi-
tralls és bo i que la instal·lació
del museu és adequada perquè
continuïn en bon estat.

El tríptic de Les Dames de
Cerdanyola, obra atribuïda al
vitraller alsacià Ludwig Die-
trich, compta amb tres plafons
de grans dimensions (235 x
195 cm) que representen dues
escenes.

Carme Carmona es torna 
a presentar a l’alcaldia

POLÍTICA4El PSC repetirà cap
de llista a les eleccions muni-
cipals de maig de 2015. L'actual
alcaldessa de Cerdanyola, Car-
me Carmona, tornarà a encap-
çalar la candidatura socialista
després d'haver aconseguit el
suport del 65% de la militància
del PSC de la ciutat amb la re-
collida d'avals per a la seva
candidatura.  

Carmona havia obtingut
prèviament el suport de l'exe-
cutiva local del PSC, raó per la

qual la recollida d'avals no era
necessària. Tot i això, i que no
hi havia cap altre precandidat,
Carmona assegura que ha vol-
gut recollir els avals per “es-
coltar els companys i la mili-
tància de base”. En aquest sen-
tit, Carmona destaca que apro-
fitarà aquests dies per explicar
amb més profunditat i concre-
ció a la militància "la il·lusió i
la força que l'empenyen a con-
tinuar amb el projecte socialista
a Cerdanyola". 

Redacció
CERDANYOLA

Societat | Què fer si et trobes un senglar?
L'expansió de la població de porcs senglars al Parc Natural de Collserola provoca que sigui 

freqüent veure’ls dins de la ciutat, de vegades al mateix centre del nucli urbà. Evitar deixar-los
aliments, no tractar-los com si fossin mascotes, ja que són animals salvatges, i conduir amb 

precaució per les carreteres de Collserola i l'entorn són les principals recomanacions.
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El Museu i Poblat Ibèric de Ca
n’Oliver s’incorpora a la Xarxa
de Museus i Jaciments Ar-
queològics de Catalunya (Ar-
queoxarxa) i es converteix en un
dels sis museus d’arqueologia
de referència del país.

L’admissió de Ca n’Oliver
com un dels museus de secció
de l’Arqueoxarxa suposa un ple
reconeixement i consolidació
com a centre de recerca, pro-
tecció i difusió de la cultura ibè-
rica. Els museus secció són els
més representatius de la disci-
plina a Catalunya, tant des del
punt de vista territorial com te-
màtic. 

La regidora de Cultura,
Montserrat Montiel, destaca la
importància de pertànyer a Ar-
queoxarxa perquè “posa en va-
lor un dels equipaments cultu-
rals emblemàtics de la ciutat,
pol d’atracció de visitants d’a-
rreu que volen conèixer-lo”.
Una instal·lació que genera “co-

neixement” a partir de les ex-
cavacions i l’estudi dels mate-
rials trobats, situant Cerdanyola
del Vallès en el mapa dels tre-
balls científics i divulgatius vin-
culats al món ibèric.

QUÈ ÉS L’ARQUEOXARXA?
L’Arqueoxarxa és el principal
eix vertebrador museístic en
matèria de patrimoni arqueo-
lògic. Aquesta afavoreix la
col·laboració entre els museus

i forma part del Pla de Museus
de la Generalitat que vol aple-
gar esforços per construir un
veritable teixit museístic cata-
là, en el qual els museus nacio-
nals siguin la punta de llança de
l’excel·lència i la internaciona-
lització de la cultura catalana.
La voluntat és que Catalunya
tingui unes xarxes territorials i
temàtiques ben equipades i
modernes que tanquin el cercle
de la museologia del país.

Una imatge del poblat arqueològic de Ca n’Oliver. Foto: Arxiu

» L’equipament formarà part de l’Arqueoxarxa i el consolida com 
a centre de recerca, protecció i difusió de la cultura ibèrica

Disminueixen els delictes
comesos a la ciutat

SEGURETAT4Durant el 2013 es
van disminuir el nombre de de-
lictes i faltes a la ciutat. Concre-
tament es van reduir en un 2,3%
respecte a l’any anterior.

Malgrat que durant el 2013 hi
va haver un petit increment de
delictes contra el patrimoni,  van
disminuir els delictes relatius al
trànsit en un 13,8% i contra les
persones un 11,1%. Pel que fa a les
faltes, aquestes han experimen-
tat una baixada en gairebé tots els
casos. Destaca la disminució de
les faltes contra les persones en
un 21,4% i contra els interessos
generals en un 87,5%.

Per altra banda, resalten els
resultats registrats per la Policia

de proximitat, que ofereix con-
juntament la Policia Local i els
Mossos d’Esquadra. I és que al
llarg de l’any 2013 s’han realitzat
un total de 856 patrulles, que han
fet més de 9.000 actuacions.

Les patrulles dels policies de
proximitat s’han adaptat a l’ho-
rari comercial i de major inten-
sitat de trànsit de persones i de
vehicles, cosa que els ha permès
fer visites i establir contactes
amb entitats, comerços i veïns.
Per tot això, l’alcaldessa, Carme
Carmona, felicita els agents i as-
segura que “cal treballar per
apropar els cossos de seguretat a
la ciutadania i oferir un servei
més assistencial a les persones”. 

Torna el programa 
‘Joves per l’ocupació’

La gent gran de la ciutat
descobreix la comarca

SOCIETAT4Una vegada més, la
gent gran de Cerdanyola ha po-
gut descobrir l’encant de la co-
marca del Vallès Occidental grà-
cies al cicle de passejades cultu-
rals organitzat per l’Ajuntament.

Amb les passejades culturals
es pretén promoure l’exercici per
afavorir el benestar físic i psíquic
de les persones participants, al-
hora que es coneix el patrimoni
cultural del municipi.

Així doncs, aprofitant una
activitat tan quotidiana com ca-

minar, es vol donar l’oportunitat
a la gent gran de conèixer, d’una
manera diferent i amena, els re-
cursos culturals del Vallès Occi-
dental, així com a altra gent.

El passat mes de febrer, un
grup de més de 30 persones va vi-
sitar les coves de Sant Oleguer i
l’arsenal i polvorí de l’aeròdrom
de Sabadell. 

Les sortides es fan una vega-
da al mes, són gratuïtes i estan
adreçades a la gent gran del mu-
nicipi.

Redacció
CERDANYOLA

Ca n’Oliver, un dels sis museus 
de referència de Catalunya

OCUPACIÓ4Cerdanyola torna
a posar en marxa el programa
Joves per l’ocupació, amb l’ob-
jectiu de preparar per al mercat
laboral 15 joves de la ciutat
amb edats compreses entre els
16 i els 25 anys. A part de l’edat,
els interessats en participar han
d’estar aturats i inscrits en
l’OTG com a demandants d’o-
cupació, que no disposin del
graduat d’ESO i si el tenen que
no hagin continuat amb els es-
tudis post obligatoris abando-
nant el sistema educatiu. 

Aquesta és la segona edició
del programa que coordina el
Servei Municipal d’Ocupació,

Empresa i Promoció Econòmi-
ca de l'Ajuntament de Cerdan-
yola. L’especialitat serà la d’O-
peracions Auxiliars de serveis
administratius i generals amb
un total de 430 hores, de les
quals en destaquen 40 hores de
pràctiques en empresa, per tal
de donar resposta a les deman-
des de l’actual mercat de treball.

La regidora d’Ocupació, Car-
men Rebollo, destaca que “tot i
que la crisi afecta tothom, els jo-
ves no poden ni iniciar la seva
carrera laboral, per això les ad-
ministracions han de fer els
màxims esforços per garantir-
los l’accés al mercat laboral”.
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Barberà recull 12.500 tones 
de residus durant l’any 2013
» Els ciutadans han reduit en un 10% les seves deixalles

» El nombre d’envasos lleugers llançats augmenta respecte al 2012

Barberà, protagonista d’un
documental sobre l’atur

SOCIETAT4El passat 15 de fe-
brer l’equip de filmació de la
productora Docmine/Ecodocs
del suís David Synz, amb el
seu realitzador Christian Neu al
capdavant, van visitar les ins-
tal·lacions de la Fundació Bar-
berà Promoció per filmar dife-
rents testimonis que explicaven
en primera persona com han
estat afectats per la crisi.

L’objectiu del projecte és
mostrar els obstacles que pro-
voca la crisi en la persona que
es troba en situació d’atur, po-

sant l’accent en la capacitat de
l’ésser humà per trobar moti-
vacions i reinventar-se a si ma-
teix, buscant suport en asso-
ciacions i institucions. 

Al documental es parla so-
bre els projectes d’ocupació i
treball dirigits al jovent de la
ciutat i de com els barberencs
estan afrontant la crisi.

La pel·lícula també compta
amb testimonis de Corea, El
Ejido, Madrid i Badia i es pre-
veu que sigui presentat al Fes-
tival de Cinema de Zuric.

La ciutat disposarà 
d’un Consell d’infants

CIUTADANIA4Ja s’han co-
mençat a fer les primeres pas-
ses per poder crear un Consell
d’Infants a la ciutat. D’aquesta
manera, Barberà s’uneix als 22
municipis catalans que ja por-
ten a terme aquest tipus d’ini-
ciativa.

Un Consell d’Infants és un
òrgan de participació format
per un grup de nens i nenes que
representen tots els infants de
Barberà del Vallès. La seva fun-
ció és recollir les opinions, les
idees, les propostes i les queixes
dels infants de la ciutat i fer-les

arribar als adults i, en especial,
a l’Ajuntament.

La tinenta d’alcaldia d’edu-
cació, Mònica Maya, destaca
que “Barberà sempre ha sigut
una Ciutat Educadora” i anima
tots els agents de la comunitat
socioeducativa “a compartir
amb il·lusió aquesta nova ex-
periència”. 

La pedagoga, Ana Novella,
assegura a més que “la partici-
pació té molts nivells i per això
s’ha de trobar un equilibri de les
polítiques locals perquè els in-
fants se sentin implicats”.

Nova manifestació
contra la llei de l’avortament

REIVINDICACIONS4Els dife-
rents col·lectius de dones de la
ciutat van reunir la setmana
passada a la plaça de la vila un
centenar de persones en una
nova concentració en rebuig de
la reforma de la llei d’avorta-
ment promoguda pel govern
central.

A la manifestació també
van assistir membres d’altres

entitats i dels diferents grups
polítics  que van mostrar el seu
rebuig portant julivert com a
símbol de protesta per ser her-
bes que s’empraven fa anys en
els avortaments clandestins i
insegurs.

Durant l’acte també es van
recollir signatures contra la
nova llei i es va llegir un mani-
fest de repulsa a la norma.

Durant l’any 2013 els barbe-
rencs van produir menys dei-
xalles que el 2012. Així ho re-
flecteixen les dades publicades
per l’Ajuntament de la ciutat.
En total s’han recollit 12.500 to-
nes de residus, un 10% menys
que l’any anterior.

Per tipologies, el nombre
més gran d’escombraries re-
collides correspon a les de ma-
tèria orgànica, amb un total de
828,72 tones. Pel que fa als
envasos lleugers, s’han recollit
348,65 tones, cosa que suposa
un increment del 10,5% res-
pecte a l’any anterior, en con-
traposició al paper i el cartró
que s’ha reduit en un 4%.

Si parlem de l’oli domèstic
usat a les cuines i que els bar-
berencs dipositen als conteni-
dors, s’ha mantingut respecte a
l’any 2012. Durant el passat
2013 al municipi es van recollir

5,75 tones. Cal destacar que
aquesta és una de les accions
més importants pel que fa al re-
ciclatge, ja que dipositant l’oli
usat als contenidors especials
s’evita la contaminació de les ai-
gües i s’aprofita per a produir
sabó o biodièsel. A més dels
contenidors per la seva depo-
sició, el consistori ofereix un
servei de recollida a bars i res-
taurants de la ciutat, ja que es

considera que aquests establi-
ments són alguns dels que més
en generen.

Així doncs, les contínues
accions de millora en la sepa-
ració dels materials que els
usuaris aporten a la deixalleria
ha fet que es puguin recuperar
més productes i disminuir l’a-
portació de rebuig als dipòsits
controlats.

Redacció
BARBERÀ

Barberà ha recollit 12.500 tones de residus. Foto: Arxiu

Salut | Ciutat cardioprotegida
Barberà disposarà d’11 desfibril·ladors intel·ligents que s’ubicaran a les instal·lacions municipals

i al carrer. Es tracta d’uns aparells fàcils d’utilitzar, ja que ells mateixos diagnostiquen l’afecció
de la persona afectada realitzant un electrocardiograma que diu si necessita o no una descàrrega.

En el moment d’obertura de la vitrina protectora, els aparells es posen en contacte amb el 112.



| 10 3 març 2014líniavallès

Com veuen la possibilitat que es
construeixi un macro centre co-
mercial a Cerdanyola?
Jo no la veig. Urbanísticament
no és viable i si això s’arribés a
produir, s’haurien de fer una
sèrie de modificacions urbanís-
tiques que ha d’aprovar l’Ajun-
tament de Cerdanyola. Crec que
aquesta comarca té suficients es-
pais comercials d’aquest tipus.
No en necessitem cap més. De
totes maneres, nosaltres ho ve-
iem llunyà. Aquí a Ripollet, ningú
m’ha preguntat per això.

Els comerciants no han mostrat
preocupació?
Ningú. Ripollet és un poble molt
especial. No té res a veure amb
qualsevol altra vila de la co-

marca. És una ciutat que manté
un esperit molt propi, molt tra-
dicional i, per tant, hi ha coses
que a altres municipis es veuen
d’una manera i aquí es veuen
d’una altra. 

El nombre d’aturats a Ripollet va
augmentar en 89 persones el
mes passat. Que s’està fent des
de l’Ajuntament per evitar-ho?
L’Ajuntament està treballant amb
els recursos que té i proposant
idees innovadores, que fins i tot
ens copien altres municipis. Ac-
tualment no licitem cap projecte,
sinó que els fem nosaltres i això
ens permet estalviar-nos el 19%
del benefici empresarial, que el
reinvertim, i sobretot contractar
únicament gent de Ripollet.

Creu que ja s’ha tocat fons amb la
crisi o hi haurà més destrucció de
llocs de treball a Ripollet?
Des que va començar la crisi tots
els municipis han augmentat el

seu nombre d’aturats. Ripollet es
manté en el 19%. Això vol dir que
tenim una economia consolidada,
amb l’inconvenient que no tenim
capacitat de crear ocupació. La
nostra economia es basa en la pe-
tita i mitjana empresa, cosa que
ha fet que resistim bastant bé la
crisi. Tenim una taxa d’atur alta,
però estable.

A finals del passat mes de gener
es va inaugurar el tanatori. Què
aporta a la ciutat?
El tanatori que teníem fins ara
no reuneix les condicions que
necessita la ciutat i el nostre
compromís electoral va ser fer -
ne un de nou. Tot i que hi ha
hagut alguns problemes per
acabar-lo, finalment s’ha acon-
seguit i ara la ciutat disposa d’un
edifici amb unes instal·lacions
modernes i còmodes. A més, el
tanatori ens permet treure pres-
sió a la zona on hi ha l’antic. És
l’equipament d’aquest mandat i

estem molt contents d’haver-lo
acabat.

Com estan la resta de projectes? 
La setmana passada vaig anar a
parlar sobre el projecte de la Re-
sidència amb el conseller Boi
Ruiz, amb l’objectiu que conti-
nuï apostant per ell. Pensem
que és molt necessària i per això
l’hem adaptat a la situació ac-
tual. Hem optat per no ser tan
ambiciosos en temes de resi-
dència assistida, però conti-
nuem creient que ha de tenir un
centre de dia i un espai sociosa-
nitari. La comarca ho necessita.
El projecte de l’Hospital, en
canvi, continua aturat.

L’ordenança de convivència i ci-
visme ha provocat un cert males-
tar polític i social...
És cert que per part d’algun
grup polític s’ha generat força
controvèrsia. No sé si per manca
d’informació o per concepcions

diferents. El cas és que ja teníem
una ordenança de convivència i
només l’hem millorat. S’han fet
al·legacions i la majoria han
estat recollides. Si féssim cas
d’algun grup de l’oposició i no
portéssim aquesta revisió de
l’ordenança, continuaríem amb
la que tenim.

Però hi ha veus en contra...
Sí, però alguna entitat que s’hi
va mostrar en contra era perquè
no se l’havien llegit. Puc enten-
dre que alguns estiguin en con-
tra, però l’Ajuntament ha de
tenir una ordenança, per poder
actuar si algú pertorba la convi-
vència dels altres. L’ordenança
no s’ha fet per recaptar diners,
com s’ha dit.

És fluida la relació amb els grups
de l’oposició?
Molt fluida i molt transparent.
Només tenim diferències de
concepte polític, com és normal. 

Juan Parralejo

“Ripollet és el tercer 
municipi de més de 

20.000 habitants menys 
endeutat de Catalunya”

Alcalde de Ripollet

Pamela Martínez
Text i Fotografia
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Ripollet ja té pressupost. Quins
en són els trets fonamentals?
És molt auster perquè no ens
podem permetre més, ja que
tenim pocs recursos. La nostra
via per incrementar els recursos
no és augmentar els impostos
als ciutadans, sinó reduir la des-
pesa. Són uns pressupostos que
fan èmfasi en els serveis socials
i l’atenció a les persones en de-
triment d’altres departaments.

Quins?
Tots els departaments excepte
serveis socials i el patronat mu-
nicipal d’ocupació han vist redu-
ïdes les seves partides pressu-
postàries. Tot això ens permet

ser el tercer municipi de més de
20.000 habitants menys endeu-
tat de Catalunya, per darrere de
Cornellà i Sant Adrià. 

Quin és el deute de Ripollet?
Actualment estem en els 200
euros per habitant.

La Generalitat els deu 1.470.000
euros de la llei de barris. Esperen
rebre aquests diners? 
Nosaltres estem disposats a ne-
gociar com s’ha de pagar, però
el problema és que ni tan sols
ens reconeixen el deute. Es
tracta d’un conveni que diu quin
és el projecte, com s’ha de ges-
tionar i com s’ha de pagar. Nos-

altres hem complert la nostra
part i si no ens reconeixen el
deute, anirem als tribunals per
incompliment de contracte. 

Quan?
Per ara els hem enviat un escrit
de reconeixement de deute i un
altre amb el calendari de paga-
ments. Si no rebem resposta po-
sitiva, en un parell de mesos
anirem als tribunals.

Finalment els alcaldes portaran
la llei de l’administració local al
Tribunal Constitucional. Què es-
peren? 
És la primera vegada en demo-
cràcia que es fa un recurs al Tri-

bunal Constitucional per aques-
ta via. És un repte, però també
servirà per donar un toc d’aten-
ció. Es tracta d’una llei molt per-
versa perquè posa el focus en
l’Administració local com si fos
la malbaratadora dels diners
públics. L’any passat els ajunta-
ments van tancar amb superàvit
i van ser els únics que van com-
plir la llei d’estabilitat pressu-
postària. El que fa el govern
central és entretenir la gent amb
temes molt populistes.

En el darrer ple vostès i el PP van
impedir el suport a la consulta
del 9 de novembre, quan fa un
any es va donar suport al dret a
decidir. Per què aquest canvi? 
No hi ha hagut cap canvi. Fa un
any vam aprovar el dictamen de
la comissió presidida per l’ex-
president Rigol. El PSC està d’a-
cord amb el dret a decidir, però
no som un partit independen-
tista. Creiem que Catalunya ha
de tenir un nou encaix constitu-
cional, un nou sistema de finan-
çament i el reconeixement que
es mereix, però en cap cas do-
narem suport a una declaració
unilateral d’independència.

Però se senten còmodes alineats
en temes com aquest amb el PP? 
Nosaltres no tenim res a veure
amb el PP. De fet, la culpa que
estiguem en aquesta situació és
seva, bombardejant l’Estatut i
fomentant l’anticatalanisme a la
resta d’Espanya. Però quan ERC
vota el mateix que ells en algun
tema no passa res, en canvi
quan ho fem nosaltres sí.

El que és cert és que dins del PSC
hi ha un corrent crític. S’han aca-
bat les ànimes?
No. Hi ha moltes coses del PSC
i moltes decisions que no les
comparteixo, però estic en un
partit polític per respectar el que
diu la majoria. Si jo estigués en
un lloc on el meu pensament no
coincideix amb la línia del par-
tit, hauria de fer un pensament.

Hi ha risc de fractura al PSC?
No. Tots els partits estan en
constant moviment. Contínua-
ment entra i surt gent. 

Creu que hi haurà expulsions? 
No ho sé. Hi ha una comissió de
garanties. No vull ni opinar. 

El PSC està perdent centralitat?
No ho crec. Considero que va
perdre el nord de la seva trajec-
tòria històrica durant un temps
i crec que, per sort, l’ha tornat a
recuperar. 

Què vol dir amb això? 
Doncs que va haver-hi un mo-
ment que semblava que nosal-
tres també érem independen-
tistes i jo no ho sóc. El PSC té
opinió pròpia. Som federalistes i
el tema del sobiranisme ens ha
permès poder posar les nostres
idees dins el debat polític. 

Com s’aconsegueix el federa-
lisme? 
Modificant la Constitució. El
funcionament de l’administra-
ció autonòmica a Espanya és el
d’un sistema federal, falta con-
solidar-ho, falta dir-ho i falta ex-
plicitar-ho. Fem-ho.

Però tenim un govern central
que diu no a tot. Com es trenca
això?
Primer aconseguint que perdi la
majoria i amb un PSOE decidit
a canviar la Constitució, a apos-
tar per Catalunya i per un nou
sistema de finançament. El
PSOE està apostant per això, si
això ens ho haguessin dit fa
quatre anys, ningú s’ho hauria
cregut. Per tant, podem dir que
hem avançat molt.

Creu que hi haurà consulta? 
Estic convençut que no. Tot i
que mai se sap. La consulta
d’Escòcia tindrà molta reper-
cussió, perquè no és el mateix
anar a Europa a reclamar al-
guna cosa sola que amb un aliat.

Però els escocesos podran votar,
els catalans no...
Els escocesos no tenen una
Constitució que ho prohibeix.

Es presentarà a les municipals?
No ho sé.

En té ganes?
És clar que sí.

“Hi va haver un moment que va 
semblar que el PSC també era 

independentista i no ho és”

“Si la Generalitat 
no ens reconeix 

el deute, anirem 
als tribunals”
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Ripollet aposta per l’ocupació
amb el seu nou Pla Disset
» La iniciativa donarà treball com a mínim a 23 ripollencs

» Les tasques es portaran a terme en diferents àrees municipals

Compromís, preocupat per 
la manca de personal sanitari

SALUT4Compromís per Ripo-
llet (COP-CpR) denuncia els
efectes que està provocant la
manca de personal sanitari als
CAP de la ciutat.

Segons Eva Fretes, regidora
del COP-CpR, des de l’any 2010
el nombre de sanitaris a la vila
s’ha reduit en un 25%, comp-
tant metges i infermeres, cosa
que provoca, segons diu, con-
sultes col·lapsades i llistes d’es-
pera de 10 dies per una visita
habitual al metge de família.

Per a Fretes, “aquesta polí-

tica de retallades promou i afa-
voreix la sanitat privada i al ma-
teix temps afavoreix el copaga-
ment dels serveis públics”.

Davant d’aquesta situació, al
passat ple de l’Ajuntament el
grup municipal del COP-CpR va
sol·licitar a l’alcalde, Juan Pa-
rralejo, que convoqués la di-
rectora dels caps de Ripollet,
Núria Balaguer, a una reunió
amb els portaveus municipals
per donar explicacions. Fretes
assegura que, per ara, no han
rebut cap resposta.

La Creu Roja reconeix 
l’esforç dels nouvinguts

FORMACIÓ4Els nouvinguts de
Ripollet han rebut els diplomes
del curs que realitza la Creu
Roja sobre coneixement de l’en-
torn.

Aquesta formació és fruit
del conveni signat amb la Re-
gidoria de Polítiques d’Igualtat
de l’Ajuntament de Ripollet
amb l’objectiu que la població
nouvinguda recentment em-
padronada conegui els dife-
rents serveis i recursos de la
ciutat que els acull.

Durant les diferents ses-

sions s’han tractat temes com el
context geopolític, serveis d’a-
tenció a les persones, assistèn-
cia sanitària, sistema educa-
tiu, treball i inserció laboral,
marc jurídic, habitatge, SIAJ,
Servei de Mediació i Serveis
Socials. 

A més, els participants tam-
bé han fet una sortida guiada
per conèixer in situ els recursos
i espais de la ciutat, cosa que els
permetrà saber en tot moment
on s’han de dirigir en funció de
les seves necessitats.

Ripollet, protagonista de
‘Divendres’ i ‘Els Optimistes’ 

SOCIETAT4Durant tota la set-
mana passada una bona part
del plató del programa Diven-
dres de TV3 es va traslladar a
la plaça de Joan Abat de Ripo-
llet. Des d’allà la Societat Coral
El Vallès, els Diables de Ripo-
llet i la Colla gegantera, entre
d’altres, van mostrar als es-
pectadors de la Televisió de
Catalunya un tastet de la cul-

tura del municipi, juntament
amb l’hospitalitat i el bon ca-
ràcter dels ripollencs.

La ciutat també va acollir el
programa Els Optimistes de
Catalunya Ràdio. Així, Àngel
Llacer i Manu Guix es van tras-
lladar a la Sala d’Actes del Cen-
tre Cultural de Ripollet, on van
conèixer les tradicions del mu-
nicipi vallesà.

Un any més Ripollet ha tornat
a engegar el seu ja conegut Pla
Disset. La iniciativa, portada a
terme pel Patronat Municipal
d’Ocupació, rep el suport de l’À-
rea metropolitana de Barcelo-
na i consisteix en la posada en
marxa de 17 nous projectes per
donar feina als ciutadans de Ri-
pollet.

Enguany, el Pla Disset pre-
senta dues vessants. La prime-
ra, que permetrà la contracta-
ció de 23 persones en períodes
que van dels 3 als 7 mesos, i la
segona, un projecte de suport a
empreses per a la reinserció
social mitjançant l’increment de
l’ocupació efectiva amb la con-
tractació per part d’empreses de
persones desocupades de la
ciutat.

Les persones contractades
treballaran per diferents àrees
municipals com ara educació,

cultura, esports o el mateix pa-
tronat d’ocupació. Pel que fa a
les empreses que podran par-
ticipar en el Pla Disset, hauran
de ser empreses o autònoms
que tinguin un centre de treball
a l’àrea metropolitana de Bar-
celona i entitats o organitza-
cions privades ubicades al citat
àmbit territorial i que com-
pleixen els requisits exigits.
A QUI VA DIRIGIT?

Les persones que vulguin par-
ticipar del Pla Disset hauran de
ser persones desocupades que
hagin exhaurit els subsidis en el
moment de presentació de l’o-
ferta d’ocupació; persones ma-
jors de 45 anys; desocupats
amb discapacitat; aturats de
llarga durada; dones desocu-
pades o joves desocupats de
16 a 30 anys.

Redacció
RIPOLLET

Presentació de l’anterior Pla Disset. Foto: Ajuntament de Ripollet

Biblioteca Municipal | Concurs Booktrailer Prem Rec
La Biblioteca Municipal ha convocat el primer concurs Booktrailer Prem Rec Ripollet. La intenció

és que els participants realitzin un petit vídeo creatiu d'un minut per promocionar el seu llibre
preferit, ja sigui còmic, novel·la, conte, poesia o teatre. Hi poden participar els infants a partir de

6 anys, joves i adults individualment o crear equips d'un màxim de 4 persones.
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Cerdanyola Comerç i Serveis ha
engegat la seva primera cam-
panya de dinamització comer-
cial. Sota el lema Comprar a
Cerdanyola té premi, compra
i guanya, l’entitat vol posar en
valor el comerç de proximitat. 

Així doncs, fins a mitjans de
març, els establiments associats
repartiran 50 mil butlletes tan-
cades als seus clients, premiades
amb 1 o 2 euros. Les butlletes no
premiades recorden les virtuts
del comerç local: proximitat,
bon servei, qualitat i confiança,
entre d’altres. Les butlletes
guanyadores es podran fer ser-
vir en el mateix moment de la
compra o bé acumular i utilitzar
fins al 15 de març en els 160 es-
tabliments de l’associació.

El president de Cerdanyola
Comerç i Serveis, Xavier Olivé,

ha destacat que “aquesta pri-
mera campanya s’ha volgut que
fos directa, visible i fàcil de
participar-hi. Per això s’ha triat
un model que tots els associats
i clients coneixen, el del premi
directe”. Olivé també ha posat
l’accent en el fet que la cam-
panya de dinamització de l’as-
sociació “promociona el con-

sum dins de la mateixa ciutat,
on es pot trobar de tot”.

El president de Cerdanyola
Comerç i serveis també desta-
ca que a partir d’ara volen es-
tablir un calendari fix d’activi-
tats i campanyes per anar en-
fortint l’associació.

Detall del cartell de la campanya. Foto: Cerdanyola Comerç i Seveis

Cerdanyola Comerç i Serveis
posa en valor les botigues locals
» Aquesta és la primera campanya de dinamització de l’entitat
» Els clients rebran butlletes amb premis directes d’un i dos euros

Ripollet repetirà el Ripostock
el pròxim nou de març

RIPOLLET4Després que el pas-
sat 16 de febrer la pluja impe-
dís portar a terme el primer Ri-
postock de l’any, els comer-
ciants han decidit tornar a in-
tentar-ho el pròxim 9 de març.

La fira s’instal·larà a la pla-
ça del mercat de les deu del
matí a les tres de la tarda. En
aquesta nova edició, es preveu
que hi participin més d’una
vintena de botiguers de sectors
molt variats que van des de la
moda a la pastisseria creativa,
passant per la cocteleria, les lli-

breries i les joguines, entre
d’altres.

L’objectiu del Ripostock és
apropar els comerços de Ripo-
llet als ciutadans i promocionar
el comerç local, així com donar
sortida als diferents estocs dels
botiguers. Per aquest motiu,
durant la fira els assistents po-
dran trobar ofertes, promo-
cions i rebaixes en tot tipus
d’articles. A més, durant tota la
jornada els més petits podran
gaudir de tallers gratuïts de
maquillatge i papiroflèxia.

Tècniques d’aparadorisme 
a la jornada ‘El cafè del comerç’
EMPRESES4Una vegada més
Barberà va acollir la jornada El
cafè del comerç. En aquesta
ocasió la trobada es va destinar
a apropar a les botigues de la
ciutat les tècniques d’apara-
dorisme.

Durant el transcurs de l’ac-
te, més d’una vintena d’esta-
bliments comercials de la ciu-
tat van participar activament en
la xerrada tècnica en la qual, a
través de diferents casos pràc-
tics, es va donar a conèixer
què és un aparador i com s’ha
de comunicar a través de dis-

seny i imatge des de l’interior
de la botiga, entre d’altres.

En la sessió es va posar de
manifest l’element innovador
d’assessorar de forma personal
els comerços participants així
com el muntatge personalit-
zat, de forma gratuïta, dels
seus aparadors, un treball rea-
litzat per part de diferents
alumnes en pràctiques de l’Es-
cola Superior d’Aparadorisme.

Des de la regidoria de Co-
merç es valora positivament
la jornada i s’assegura que li do-
naran continuïtat.

La Setmana del bacallà
torna a Cerdanyola 

CERDANYOLA4Un any més la
ciutat ha celebrat la seva set-
mana del bacallà, una cita es-
perada per gaudir d’un aliment
que ha passat de ser menjar de
pobres a producte present a
les cartes dels millors restau-
rants.

El president de la Junta Po-
blacional del Gremi d’Hostale-
ria, Antonio Castro, explica que
el bacallà ofereix als restaura-

dors un ampli ventall de possi-
bilitats a l’hora de cuinar-lo, ja
sigui salat o fresc, destacant
també les seves propietats nu-
tritives, amb molts beneficis
per a la salut.

En aquesta edició hi han
participat 19 restaurants de la
ciutat que han ofert als clients
les seves millors receptes ela-
borades amb aquest producte
tan sa i natural.

Redacció
CERDANYOLA

Barberà | Nous elements als aparadors
A partir d’ara els aparadors de les botigues associades a Barberà Comerç Urbà

lluiran un nou element de comunicació. Es tracta d’un plafó amb el disseny del
logo de l’associació on s’informarà els clients de totes les campanyes que es

portaran a terme durant els pròxims mesos.
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Ja es coneixen les dates del segon
Campus d’Estiu del CB Femení
de Cerdanyola. L’esdeveniment
se celebrarà en dos torns, un pri-
mer del 29 de juny al 6 de juliol
i un segon del 6 al 13 de juliol. 

El campus està adreçat a
nois i noies nascuts entre els anys
1996 i 2007 que vulguin ini-
ciar-se en la pràctica del bàsquet
o bé que  ja coneguin els fona-
ments d’aquest esport o juguin
en algun equip i vulguin millorar
la seva tècnica. A més, aquest
campus està obert a jugadores de
qualsevol equip. 

Les activitats del campus es
duran a terme a la casa de colò-
nies La Conreria del municipi de
Sant Fost de Campsentelles, al
Vallès Oriental, i s’ha anunciat
amb més antelació que en altres

anys per tal de preparar els nois
i les famílies i per “aconseguir
pujar un esglaó de qualitat”, tal
com indica el club de bàsquet en
un comunicat. 

El campus estarà dirigit i su-
pervisat per les millors entrena-

dores del club i constarà de dos
entrenaments diaris, durant el
matí i la tarda, on es treballaran
diferents aspectes tècnics i tàc-
tics, així com diferents concursos
i competicions individuals i
col·lectives.

El campus està obert a nens i nenes entre els 7 i els 18 anys. Foto: CBFC

El campus de bàsquet del 
CB Cerdanyola es farà el juliol

» L’entitat vallesana organitza la seva estada a una casa de Sant Fost
» L’activitat estarà dirigida i supervisada per entrenadors del club

Mor el periodista esportiu
José Luís Rodríguez

CONDOL4El periodista cerdan-
yolenc José Luís Rodríguez, un
dels pioners dels mitjans de co-
municació locals, va morir abans-
d’ahir a conseqüència d’una llar-
ga malaltia. 

Rodríguez va ser durant
temps el responsable de la pro-
gramació d’esports de l’emisso-
ra Cerdanyola Ràdio, i es va cen-
trar sobretot en les retransmis-
sions de l’equip d’hoquei del Cer-
danyola Club Hoquei en aques-
ta emissora.

Cordovès de naixement, Ro-
dríguez vivia a Cerdanyola des de
l’any 1964. Una de les darreres

aportacions al món de l’esport va
ser a la Nit de l’Esport del muni-
cipi, on va posar la veu a tres ví-
deos que es van projectar. Per al-
tra banda, José Luís Rodríguez
també va ser un dels fundadors
del periòdic El Cerdanyola, de
Cerdanyola Informacions i de
Televisió de Cerdanyola. 

Rodríguez va ser el director
del programa esportiu diari Libre
Directo i del carrusel dels diu-
menges al matí Matinal Libre Di-
recto, fins que les seves tasques
professionals li van impedir con-
tinuar com a responsable d’es-
ports de Cerdanyola Ràdio.

CERDANYOLA4La història de
l’esport a Cerdanyola es va con-
jurar a principis del mes de fe-
brer, quan alguns dels últims re-
gidors d’esports de la localitat es
van reunir al Parc Esportiu Mu-
nicipal Guiera per intercanviar
visions i experiències. 

A la trobada van ser convi-
dats els regidors que havien
ocupat el càrrec a la regidoria
d’esports des de l’any 1983. Fi-
nalment van assistir-hi Juan
Martínez, Jordi Joan Mata, San-

tiago Cayuela, Fèlix Riba, Marc
Costa i l’actual regidor d’Es-
ports, Marc Guillamon. D’al-
tra banda, van excusar la seva
absència per problemes d’a-
genda Juan Emilio Romero i Fé-
lix Sánchez.

Cal destacar que el primer
regidor d’Esports de la ciutat,
després de ser restaurada la
democràcia, va ser el desapare-
gut Antoni Morral Masià, que va
ocupar el càrrec des de l’abril del
1979 fins al maig del 1983.

Durant la trobada, Marc
Guillamon va explicar l’orga-
nització del Servei d’Esports i va
fer una exposició de la situació
actual de les entitats esportives
locals i de la política esportiva
que s’intenta desenvolupar des
del Servei. 

La trobada també va servir
perquè els exregidors expli-
quessin diferents experiències
dels seus mandats i van donar el
seu punt de vista de l’esport lo-
cal a l’actual regidor d’Esports.

Redacció
CERDANYOLA

Rodríguez (centre) amb Marga Almagro i Pitu Castells. Foto: Ajuntament

Reunió d’exregidors d’Esports

Foto de família dels assistents a la reunió. Foto: Ajuntament

Barberà | Pròxima caminada de la gent gran
En el marc de les activitats programades pel Club de la Gent Gran,

el pròxim dia 20 de març Barberà acollirà aquesta activitat que
forma part del calendari de caminades dels quatre primers mesos

de l’any, des del 22 de gener fins al pròxim 10 d’abril.  
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DIUMENGE 9 DE MARÇ Barberà
18:00 Cançons d’amor i de guerra. Creada l'any

1926 en plena dictadura de Primo de Rive-
ra, aquesta sarsuela, es titulà inicialment Els
soldats de l'ideal, però la situació política féu
que l'obra es prohibís abans de l'estrena. Preu:
18€ / Teatre Municipal Cooperativa.

DIVENDRES 7 DE MARÇ Ripollet
21:00 1714. Crònica d’un setge. Musical sobre

la resistència heroica de Barcelona davant les
tropes borbòniques / Teatre del Mercat Vell. 

FINS AL 9 DE MARÇ Ripollet
10:00 Domenec Torras. La Sala 1 s'omplirà amb

objectes personals del ripolletenc Dome-
nec Torras. Programes teatrals antics, notes
personals, diplomes i premis, fotografies
personals i apunts teatrals són alguns dels ele-
ments que s'hi podran trobar / Centre Cultural.

FINS AL 30 D’ABRIL Cerdanyola
10:00 Temps de sibil·les. Mostra de petit format

de la sèrie que l'escultor badaloní Josep
Maria Camí va realitzar en homenatge a les
dones que han rebut el reconeixement del Pre-
mi Nobel / Museu d’Art de Cerdanyola.

DISSABTE 8 DE MARÇ Cerdanyola
09:30 Amigurumis. Taller d'amigurumis per

aprendre a decorar testos amb treball manual
de ganxet. Cal inscripció i les places són li-
mitades.  Preu: 28 € / El Fil a l’Agulla.

DIVENDRES 21 DE MARÇ Barberà
17:30 Estimem la paraula. El grup d’escriptura

es reuneix per escriure i comentar els diferents
treballs realitzats per ells mateixos. Obert a
tothom/Sala Salvador Allende. 

TOTS ELS DIUMENGES Cerdanyola
11:00 Coneix els animals de granja. Podreu co-

nèixer la Muguera, una somera molt bonica,
la Piga, una truja de més de 150 quilos i di-
ferents ovelles / Granja de Can Collés.

DIUMENGE 30 DE MARÇ Ripollet
17:30. Juguem amb la història. Taller de dino-

saures. Es tracta d’una activitat en la qual els
infants excavaran, trobaran i identificaran un
dinosaure com si fossin autèntics paleontò-
legs  / Molí d’en Rata.

CULTURA INFANTIL

SOLIDARITAT

TALLERSEXPOSICIONS

BARBERÀ Aquest taller a càrrec de
Sara Fuentes pretén ensenyar als més
menuts de la casa la bellesa de la po-
esia d’una manera senzilla i creativa.
A partir de 7 anys. Cal inscripció prè-
via (places limitades) / Biblioteca Es-
teve Paluzie.

Juguem amb la poesia
13 de març a les 18:00

Mestres de la República
5 de març a les 18:45

CERDANYOLA Documental de 65 minuts
on es narra, a través de testimonis i imat-
ges d'arxiu inèdites i amb la recreació d'u-
na mestra de l'època, el llegat de les mes-
tres republicanes /Sala 6 de l’Ateneu.

Educar els fill, un repte apassionant
20 de març a les 18:00

RIPOLLET El tema del taller de març és
Estratègies de comunicació per a generar
climes de confiança en el context familiar
i serà a càrrec de Victòria Nicuesa Soteras,
especialista en comunicació i coach edu-
catiu/ Escola El Martinet.

Sopar hindú solidari

CERDANYOLA Sopar Hindú a benefici de
la Fundació de Vicente Ferrer organitzat
pel TOT Cerdanyola i el Grup de Voluntaris
de Cerdanyola de la Fundació Vicente Fe-
rrer. Preu: 25€ / Poliesportiu de Ripollet.

BARBERÀ Exposició de documenta-
ció i material al voltant dels Pirineus.
Fa un recorregut pels Pirineus seguint
les etapes que formen el GR Pirineus
/ Biblioteca Esteve Paluzi (consulteu ho-
raris).

Pirene
Fins al 24 de juny del 2014 Barberà

13 de març a les 21:00
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